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RG - 0002.P.XX.2020 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  XX/2020 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 17 września 2020 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2021”. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. ustalenia opłaty za odbiór ścieków dowożonych pojazdami 
asenizacyjnymi do gminnej oczyszczalni ścieków. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe 
Miasto nad Wartą na rok szkolny 2020/2021. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zamiaru likwidacji Technikum im. Generała Jana Henryka 
Dąbrowskiego   w Nowym Mieście nad Wartą w Zespole Szkół w Nowym Mieście 
nad Wartą przy ul. Szkolnej 1 w Nowym Mieście nad Wartą. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. zmiany nazwy ulicy w miejscowości Boguszyn. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały ws.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2028. 
Punkt 14.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15.  
Wolne głosy i wnioski. 
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Punkt 16.  
Zamknięcie sesji. 

 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył                       
XX Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, gości oraz osoby oglądające transmisję na 
żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,               
w związku z rezygnacją Radnej skład Rady wynosi 14, natomiast obecnych jest 13,              
w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem 14 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji. Ponadto pan 
Tomaszewski informował, że na posiedzeniu wspólnym komisji Radni omówili 
szczegółowo uchwały. Na posiedzeniu komisji Wójt złożył wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad uchwały ws. określenia zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Nowe Miasto nad Wartą, gdyż 
obecnie obowiązująca nie jest poszerzona o możliwość przeprowadzania konsultacji 
z mieszkańcami za pośrednictwem np. strony internetowej.  

 Autopoprawkę ws. wprowadzenia do porządku obrad uchwały                                
ws. określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych                       
z mieszkańcami Gminy Nowe Miasto nad Wartą przyjęto 13 głosami                       
za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

 Porządek obrad został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących. 

• Listy z głosowaniem imiennym stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu.  

Porządek obrad przedstawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2021”. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. ustalenia opłaty za odbiór ścieków dowożonych pojazdami 
asenizacyjnymi do gminnej oczyszczalni ścieków. 
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Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Nowe 
Miasto nad Wartą na rok szkolny 2020/2021. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zamiaru likwidacji Technikum im. Generała Jana Henryka 
Dąbrowskiego   w Nowym Mieście nad Wartą w Zespole Szkół w Nowym Mieście 
nad Wartą przy ul. Szkolnej 1 w Nowym Mieście nad Wartą. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. zmiany nazwy ulicy w miejscowości Boguszyn. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały ws.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2028. 
Punkt 15.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 17.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                  
i wnioski. 

Przewodniczący przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję. W związku                     
z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z XIX Sesji został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Na wstępie Przewodniczący informował iż w okresie pomiędzy sesjami 
odbyła się komisja objazdowa Rady Gminy, podczas której Radni zapoznali                         
się z inwestycjami przeprowadzonymi w roku ubiegłym, ale też w latach 
poprzednich. Radni zobaczyli remizę strażacką, ale także park w Klęce, dach                       
na pałacu w Klęce, następnie Radni przejechali przez drogę powiatową Szypłów-
Chwalęcin. Poza tym Radni pojechali sprawdzić stan drogi przy posesji 34-35 droga 
biegnąca z Chwalęcina do Skoraczewa, Radni zdecydowali, że nie ma sensu robić 
tam nakładki, gdyż jest ona w dobrym stanie, będzie ona systematycznie 
naprawiana. Kolejno pojechali również do Boguszyna, do oczyszczali ścieków,                     
oraz na ulicę ogrodową, ponieważ mieszkańcy wnioskowali   o zmianę nazwy                    
tej ulicy, czego następstwem jest w dniu dzisiejszym uchwała. Na zakończenie Radni 
udali się do szkoły w Boguszynie, gdzie planowana  jest inwestycja rozbudowy 
szkoły, gdyż rzeczywiście na chwilę obecną trudno tam pracować. Pani Sekretarz 
wyczerpująco przedstawiła Radnym jak wizualnie ma to wyglądać.  
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W dniu dzisiejszym przed sesją odbyło się wspólne posiedzenie komisji, w celu 
omówienie uchwał znajdujących się w dzisiejszym porządku sesji.                                 
Pojawił się również temat gospodarki wodno-ściekowej, czas nagli, na dzisiejszą 
chwilę wiadomo, że ścieki z Nowego Miasta popłyną za pośrednictwem kolektora 
znajdującego się w Klęce do Jarocina. Dzisiaj Rada podjęła ostateczna akceptację 
ażeby podpisać porozumienie z PWiK Sp. z o. o. w Jarocinie, na przystąpienie                       
do prac wykonania zadania, które zakończy się z końcem roku 2021.                             
Inwestycja będzie wykonywana ze środków PWiKu, będzie też opłata ze strony 
PWiKu za dzierżawę za rurociąg tłoczny, tak samo jak uiszczana jest opłata z Klęki.  
Następnie Przewodniczący informował, że miesiąc wrzesień to miesiąc zebrań 
sołeckich, związanych z planowaniem rozdysponowania środków funduszu. 
Przewodniczący uczestniczył w zebraniu w Klęce, na którym wrócił temat drogi, 
która była już planowana, jednak okazało się, że jest to większy zakres prac, gdyż 
należy wykonać tam odwodnienie, ponieważ po opadach woda przedostaje                                  
się do parku, wypłukując ścieżki.         
Następnie Przewodniczący poinformował, że mieszkaniec Nowego Miasta                     
Pan Paweł Marciniak złożył dwa pisma do Rady oraz skargę do Sądu 
Administracyjnego, na jedno pismo jeszcze nie udzielono odpowiedzi, jest w trakcie 
przygotowania.  
Zostało również złożone pismo od OSP w Boguszynie, o dofinansowanie do sprzętu 
i umundurowania dla strażaków, na kwotę ok. 30 000,00 zł.  
Na zakończenie Przewodniczący poinformował iż w miesiącu lipcu zakończył                  
się nabór wniosków na udzielenie stypendium i nagrody wójta, stypendium 
otrzymało 20 uczniów, 2 uczniów otrzymało nagrodę, łączna kwota na stypendium i 
nagrody to 22 400,00 zł.    
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Aleksander Podemski informował, że jak już wspomniał Przewodniczący 
komisja wyjazdowa miała na celu przejazd najważniejszych inwestycji wykonanych 
w ostatnim czasie. W chwili obecnej przygotowywane są wnioski na środki                          
z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, Leśnych na cztery inwestycje,                                 
w Boguszynie, Chwalęcinie i Teresie. Poza tym Gmina Nowe Miasto nad Wartą                    
w ramach Narodowych Inwestycji Lokalnych otrzymała kwotę 1 209 081, 00 zł                     
te pieniądze planowane są na budowę PSZOK oraz na prace związane z budową 
kotłowni gazowej w Szkole Podstawowej w Kolniczkach, na co już jest umowa                   
ze Spółką Gazowniczą, która wybuduje sieć, a Gmina wybuduje kotłownię. 

Gmina otrzymała drugą transzę sprzętu komputerowego do nauki zdalnej,                
15 września sprzęt został przekazany za łączną wartość 76 430,00 zł, sprzęt ma służyć 
przede wszystkim do prowadzenia nauki zdalnej. 

Aktualnie trwa remont elewacji Gminnego Ośrodka Kultury, przy tej okazji 
zostanie rozebrany komin, który jest zbędny, ale też zagrażający bezpieczeństwu.  

W ostatnich dniach została zakupiona i zamontowana pralnica dla remizy 
OSP w Nowym Mieście, będzie służyła do prania i suszenia odzieży. W tym miejscu 
Wójt dziękował Staroście Średzkiemu za dotację na ten cel w wysokości 20 000,00 zł, 
natomiast reszta środków zabezpieczona była z funduszu sołeckiego.  
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Aktualnie trwają zebrania wiejskie, poświęcone podziałowi funduszy 
sołeckich.  

W tym roku będą jeszcze rozstrzygane przetargi m.in. na budowę PSZOK, 
rozbudowa szkoły w Boguszynie, boiska przy Zespole Szkół w Nowym Mieście. 
Został też unieważniony przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów, jest już 
ogłoszony nowy przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów na 16 miesięcy.   
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego                                     
i o wolontariacie na rok 2021”. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XX/154/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
17 września 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. ustalenia opłaty za odbiór ścieków dowożonych 
pojazdami asenizacyjnymi do gminnej oczyszczalni ścieków. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XX/155/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
17 września 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Nowe Miasto nad Wartą na rok szkolny 2020/2021. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XX/156/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
17 września 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. zamiaru likwidacji Technikum im. Generała Jana 
Henryka Dąbrowskiego w Nowym Mieście nad Wartą w Zespole Szkół                           
w Nowym Mieście nad Wartą przy ul. Szkolnej 1 w Nowym Mieście nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
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Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XX/157/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
17 września 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. zmiany nazwy ulicy w miejscowości Boguszyn. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XX/158/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
17 września 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. określenia zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XX/159/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
17 września 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

❖ Salę posiedzenia o godzinie 1600 opuściła Radna Joanna Weber.  
 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, następnie 
projekt odczytał Przewodniczący Rady, po czym, otworzył dyskusję. 

➢ Radny Juliusz Twardowski pytał czy w związku ze wzrostem płacy 
minimalnej nie pojawią się dodatkowe, większe, wydatki w budżecie.  

Pani Mnich informowała, że na pewno wstrząśnie to budżetem,                        
bo jeżeli teraz mamy 2 600,00 zł, a ma być podniesione do 2 800,00 zł                         
to jest to znaczna podwyżka, ale nie wiadomo jak to wszystko będzie                  
się kształtowało. W tym roku też są podwyżki dla nauczycieli                            
od września, konieczność wypłaty do końca września, CUW robi 
wszystko, żeby te pieniądze były, Rząd mówi że mamy te pieniądze                    
w subwencji i też gmina musi sobie z tym poradzić.  

➢ Radna Zofia Kędziora pytała czy przy Szkole Podstawowej w Kolniczkach 
powstanie nowy budynek z przeznaczeniem na kotłownię, czy będzie 
wykorzystane stare pomieszczenie, oraz co będzie z mieszkaniami 
prywatnymi.  

Pani Honorata Nawrocka Sekretarz Gminy informowała, że budynek 
kotłowni zostanie rozbudowany, natomiast w kwestii mieszkania 
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prywatnego, który się tam znajduje to lokatorzy sami muszą zasilić swoje 
lokale w gaz.  

➢ Radna Halina Jankowska pytała co wchodzi w skład pielęgnacji parku                 
w Klęce, gdyż kwota 10 000,00 zł miesięcznie jest sporym wydatkiem.  

Pani Sekretarz informowała, że w kwocie tej mieści się: koszenie, 
podlewanie, pielęgnacja, zasilanie, uzupełnianie ścieżek, a najdroższym 
wydatkiem jest zagospodarowanie odpadów zielonych uzyskanych przy 
pielęgnacji. Dokładnie jest to podlewanie drzew, krzewów i bylin,                     
86 drzew do pielęgnacji, 957 krzewów, 740 pnączy, poza tym są cięcia 
sanitarne, korekcyjne, prześwietlające, bieżące usuwanie odrostów.                  
Taka kompleksowa pielęgnacja ogromnego parku po prostu kosztuje.  

➢ Pani Jankowska informowała, że z tego co pani Sekretarz wymieniała                  
to pielęgnacja musi się odbyć na poziome wysokim, musi być 
wykonywana przez fachowców, bo jest to też park zabytkowy, jak to się 
odnosi do ogłoszenia w przetargu.  

Pani Sekretarz informowała, że dlatego sesja została zorganizowana 
wcześniej niż było to zakładane w rocznym planie pracy, aby móc 
dokonać zmian w budżecie, celem ogłoszenia jutro przetargu.                             
W przetargu jest nacisk na zapisy, które odnoszą się do firmy 
zieleniarskiej, określone są też kryteria, które firma musi spełnić, głównie 
dlatego, że jest to park zabytkowy.   

Pani Honorata Nawrocka nawiązała też do słusznych spostrzeżeń 
przewodniczącego o wymywaniu jednej ze ścieżek, dzieje się tak głównie 
dlatego, że woda z trawnika spływa na tą właśnie ścieżkę z drogi,                             
ale i głównie z trawnika. Firma która wykonywała prace w tym parku                   
w ramach gwarancji wykona drenaż dodatkowy.     

➢ Radna Zofia Kędziora pytała czy z zakupionej pralnicy będą mogły 
korzystać inne straże z terenu gminy. 

Pan Wiesław Schreiber zastępca Wójta informował, że umowa z OSP                
w Nowym Mieście nad Wartą była taka, iż jeżeli uda się zakupić taką 
pralnicę będzie ona używana do prania odzieży bojowej dla wszystkich 
strażaków z terenu gminy.  

➢ Radny Wincenty Pawelczyk informował, że Starosta Średzki mówił,                    
że zwrócił się z prośbą do Wójta o dopłatę do dowozów, nie uzyskał 
odpowiedzi, pytanie czy te autobusy nadal będą jeździły na terenie naszej 
gminy, gdyż nawet nie wiadomo kto w tej chwili jest władzą w powiecie.  

Wójt informował, że był na spotkaniu, odbyła się dyskusja w tym 
temacie, te linie na razie funkcjonują tak jak do tej pory, a co będzie dalej 
to tak jak Radny wspomniał nie wiadomo co będzie.     

W związku z zakończeniem dyskusji Przewodniczący przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 

0 głosów wstrzymujących. 
 Uchwała Nr XX/160/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             

17 września 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
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Ad 14) Przyjęcie uchwały ws.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2020-2028. 

Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, następnie 
projekt odczytał Przewodniczący Rady, po czym, otworzył dyskusję, w związku                 
z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XX/161/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
17 września 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 15) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 16) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radny Marek Banaszak pytał panią Sekretarz czy mniej więcej wiadomo 
jaka będzie proponowana stawka za wywóz i zagospodarowanie 
odpadów.  

Pani Honorata Nawrocka informowała, że na chwilę obecną nie 
wiadomo jaka będzie stawka, gdyż jeszcze nie zostały otwarte oferty, 
jednak po pierwszym przetargu, który został unieważniony wyszłoby 
36,40 zł. (…) 

➢ Radna Halina Jankowska odniosła się do interpelacji złożonej                             
na poprzedniej sesji, informując jednocześnie, że jest usatysfakcjonowana 
z odpowiedzi wójta, jednakże chciałaby się podzielić refleksją                             
nt. stanowiska jakie w sprawie zajęło gazownictwo. Mianowicie, zdaniem 
Radnej Gazownictwo odnosi się w swoim piśmie tylko do względów 
ekonomicznych, a nie ekologicznych- a o takie względy Radnej chodziło-                 
o ekologie. Być może ruszy program wspierający gminy gdzie były PGRy       
i coś się w temacie ruszy.  

➢ Radny Juliusz Twardowski pytał czy ruszył temat działek w Klęce                         
i w Nowym Mieście. 

Wójt informował, że temat nie został jeszcze ruszony. 
➢ Radny Leszek Zacharyasz pytał czy kwota 19 000,00 zł z funduszu 

sołeckiego Komorzy przejdzie na następny rok czy zostanie w funduszu. 
Pani Elżbieta Mnich informowała Radnego, że kwoty pozostawione               

z funduszu sołeckiego przechodzą do nadwyżki.  
➢ Radna Zofia Kędziora w imieniu mieszkańców ul. Ogrodowej dziękowała 

za zrozumienie trudnej sytuacji i zapewniała, że zmiana nazwy ulicy 
rozwiąże wiele trudnych sytuacji.   
Radna wyraziła zdanie, że w przypadku Nowego Miasta środki                         
w wysokości 20 tys. zł przechodzą do nadwyżki, ale zalicza się je już                    
do wykorzystania na rok przyszły do budowy oświetlenia, zapewne 
każdy sołtys chciałby skorzystać z takiego rozwiązania. Radna prosiła 
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panią Skarbnik o wyjaśnienie sołtysom, co dzieje się ze środkami 
funduszu jeżeli nie zostaną wykorzystane w danym roku budżetowym. 

Pani Mnich informowała, że tak jest iż jeżeli środki funduszu                        
nie zostaną wykorzystane w danym roku budżetowym, to przechodzą              
do nadwyżki, nie ma możliwości przerzucania ich na kolejny fundusz. 
Nie są to pieniądze znaczone na odrębnym rachunku, są to pieniądze              
na rachunku ogólnym, a my rozliczamy z wojewodą tylko te wydatki 
które były wykonane. Jeżeli chodzi o Nowe Miasto to byłyby te środki już 
w części wykorzystane w tym roku, ale mamy za mało czasu, było to nie 
realne, dlatego aby moc wykonać to oświetlenie, te pieniądze przejdą                 
w nadwyżkę, ale w przyszłym roku również będą te środki przez 
sołectwo planowane. Poza tym gdybyśmy w tym roku to oświetlenie 
robili byłoby 20 000,00 zł z funduszu, a 80 tys. z budżetu (bo całe 
oświetlenie wyjdzie ok. 100 000,00 zł) Radnym zapewne nie spodobałoby 
się takie rozwiązanie, dlatego zdecydowano, aby dwa lata funduszu 
poświęcić na to zadanie ażeby wyszło po połowie.  

Przewodniczący Rady informował, że takie też rozwiązanie przyjęło 
sołectwo Kolniczki.  Pozostawili fundusz w nadwyżce, gdyż nie mogli 
wykonać chodnika ponieważ przebiegałby on przy drodze powiatowej. 
Powiat zadeklarował, że dofinansuje budowę chodnika (wsparcie 
wynosiłoby 400 000,00 zł) przy wsparciu środków, które przeszły                       
do nadwyżki.  

Pani Skarbik informowała, że problem jest tylko jeden, powiat będzie 
chciał nam przekazać to zadanie, wykonać będziemy musieli my.                      
Nie wiadomo tylko jak powiat się rozliczy z tych środków, ponieważ 
wyda je nie na swoją inwestycję. Najlepszym, rozwiązaniem jest ażeby                  
to powiat zrobił ten chodnik bo to jest ich własność.  

Wójt dodał, że każdy widzi, że ten fundusz przestaje iść w dobrym 
kierunku, bo odnosi się wrażenie, że w chwili obecnej najważniejszy jest 
chodnik w Kolniczkach, na który będzie trzeba wydać duże pieniądze, 
ponieważ jest tam do przebudowy ciek wodny. Mówi się o chodniku                   
w Kolniczkach, ale  nie reaguje się na drogę powiatową przebiegającą                  
w Kruczynie, o którą mieszkańcy wraz z sołtysem proszą się od lat.  

➢ Przewodniczący Rady pytał jak długo kasa będzie czynna                                      
do w poniedziałki, wtorki i środy. Poza tym czy nie ma innego 
rozwiązania na obsługę interesantów, bo jest tam zdecydowanie za mało 
miejsca.  

Pani Sekretarz informowała, że w związku z inną organizacją pracy 
związaną z pandemią oraz ze zmianami personalnymi została podjęta 
decyzja, że kasa będzie czynna od poniedziałku do środy, jeżeli nie jest 
ona czynna w czwartek i piątek to pani obsługująca kasę nie może przyjąć 
tych pieniędzy, ponieważ wykonuje inne obowiązki, ponieważ pełni 
zastępstwo za inna osobę. Natomiast jeżeli chodzi o sprawę 
przyjmowania petentów, to niestety mamy tak mały urząd, że nie                
ma innego wyjścia, nie ma innych możliwości. Urząd też jest 
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kontrolowany przez inspekcję pracy, i również nas obowiązują określone 
procedury.    

Przewodniczący informował również, iż od następnej sesji pod każdym 
nagraniem muszą być napisy dla osób niesłyszących, co generuje kolejne 
koszty związane z obsługą sesji, za rok obsługi będzie to koszt ok. 
10 000,00 zł.   

 
Ad 17) Zamknięcie sesji. 

 O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XX Sesję Rady Gminy. 
 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zał. 1. 
Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
 


